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DÜNYA EVİMİZ BİZE EMANET 

ا اَنْفَقُوا لَمْ يُسْرِفوُا وَلمَْ يَقْتُرُوا  وَالَّذٖينَ اذََِٓ
 وَكَانَ بَيْنَ ذٰلكَِ قَوَاما  

Muhterem Müslümanlar! 

 Varlığın tek gayesi ve gerçek sahibi 

âlemlerin Rabbi olan Allah’tır. Bütün mülkler 

onundur. O, dilediğine mülkü verir ve 

dilediğinden de geri alır. Dilediğini yüceltir ve 

dilediğini alçaltır. Bütün varlıklar Allah’ın 

emrinde, denetiminde ve kesin hâkimiyeti 

altındadır. Biz insanlar ise bu mülklerin 

emanetçileriyiz. Ancak bize verilen nimetlerin 

ve mülklerin üzerinde geçici olarak tasarrufta 

bulunabilmekteyiz.  

 Bu itibarla sahip olduğumuz varlıkların 

sınırlı bir süre emanetçisi olduğumuz, dünya 

evimiz diye ifade ettiğimiz yeryüzünün bize 

emanet olarak verildiğini, asıl mülkün 

Rabbimizin emrinde olduğunu bilmeliyiz. 

Değerli Mü’minler! 

 Dünyamızın sahip olduğu kaynakların 

sınırlı olduğunu bugün her zamankinden daha 

çok iyi biliyoruz. Savurganlık ve aşırı tüketim 

sadece bizleri değil, dünyayı kendilerine emanet 

edeceğimiz gelecek nesilleri de etkileyecektir. 

Bu nedenle tüketim konusunda bilinçli ve 

duyarlı olmak zorundayız.  

 Hutbemin başında okuduğum ayet-i 

kerimede yüce Rabbimiz: “Onlar 

harcadıklarında ne israf eden ne de cimrilik 

edenlerdir. Onların harcamaları, bu ikisi 

arasında dengeli harcamadır.” buyurarak 

dünya nimetlerini kullanırken israf etmekten 

kaçınarak dengeli bir hayat sürmemizi 

emretmektedir.  

 Yeryüzünde bizlere verilmiş olan 

tasarruf yetkisi göz önüne alındığında yüce 

Rabbimizin belirlediği ölçüye dikkat etme ve 

onu koruma görevinin kulluğumuzun bir 

parçası olduğunu unutmamalıyız. 

Ahzab Sûresi’nin “Şüphesiz biz 

emaneti göklere, yere ve dağlara teklif ettik 

de onlar, onu yüklenmek istemediler, ondan 

çekindiler. Onu insan yüklendi. Çünkü o 

zalimdir, çok cahildir.” (Ahzab, 72) ayetinde 

ifadesini bulan ‘emanet’in kapsamı içerisinde 

sahibi olduğumuz nimetlerin yanında doğal 

kaynakların korunması da girmektedir. Bu 

nedenle bizzat sahibi olduğumuz mal ve 

mülkler kadar, doğal kaynakların yerinde 

kullanılması da son derece önemli bir 

sorumluluk ve emanet bilinci gerektirmektedir.  

 Sevgili Peygamberimiz (s.a.v.) de israf 

hakkındaki örnek tutumu abdest alırken bile 

gerekenden fazla su kullanılmasını mekruh 

sayarak göstermektedir. Bu konuda nakledilen 

bir hadis-i şerif şöyledir: Sa’d abdest alırken 

Hz. Peygamber (s.a.v.) çıkageldi. Onun çok su 

kullanarak abdest aldığını görünce, “Bu israf 

da ne?” diye müdahale etti. Sa’dın “Abdestte 

de israf olur mu?” diye sorması üzerine 

Rasulullah (s.a.v.) “Evet, akmakta olan bir 

nehirde dahi gerekenden fazla su kullanmak 

israftır.” buyurmuştur. 

Kıymetli Kardeşlerim! 

 Mademki yeryüzündeki her şey bizler 

için yaratılmış, bizlere emanet edilerek 

hizmetimize sunulduğuna göre, bizlere düşen, 

bu nimetler karşısında akıl ve irade sahibi 

insanlar olarak yaratılış gayemize uygun 

davranmak, yaratanımızı tanımak ve O’na 

ibadet ve itaat ederek şükredip dua etmektir.  

 Yüce mevlamızın “Ben insanları ve 

cinleri ancak bana kulluk etsinler diye 

yarattım.” (Zariyat, 56) buyruğu üzere dünya 

mutluluğunu elde edebilmemizin ve ebedi 

imtihanı kazanabilmemizin, bu amacı 

gerçekleştirmemizle mümkün olabileceğini, 

Allah’ımıza sığınmadan, onun yardımını 

almadan bunu başaramayacağımızı haber 

vermektedir. Hutbeme bir hadis-i şerif ile son 

vermek istiyorum: “Allah’ın emir ve 

yasaklarını gözet ki onu önünde bulasın. 

Bolluk içindeyken (emirlerine bağlı 

kalmakla) sen Allah’ı tanı ki, o da darlığa 

düşünce kurtarmak suretiyle seni tanısın.” 
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